



## CHAPITRE 120

## CHAPTER 120

Loi concernant The Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal

An Act respecting The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal

[Sanctionnée le 19 décembre 1951]

[Assented to, the 19th of December, 1951]

Préambule.

**A**TTENDU que la Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal a, par sa pétition, représenté qu'elle a été constituée en corporation en 1899 sous l'empire des dispositions du premier chapitre du titre VIII des Statuts refondus de la province de Québec de 1888 concernant les associations charitables, philanthropiques et de prévoyance, après avoir opéré comme société non constituée en corporation depuis ou vers l'année 1862;

Que l'objet de ladite institution était de fournir un emploi aux pauvres et de les visiter, quels que soient leur âge, leur nationalité ou religion, de tenir des réunions pour fins d'instruction religieuse et généralement, de faire tout ce qui pourrait sembler nécessaire ou à propos pour atteindre les objets susdits ou des fins analogues;

Que, les conditions n'étant plus les mêmes dans la cité et le district de Montréal, ladite institution a maintenant accompli les objets pour lesquels elle avait été créée; que d'autres organisations ont vu le jour et qu'elles pouvoient comme il convient à l'accomplissement des objets de ladite institution et que la continuation de ses opérations n'est plus nécessaire;

**W**HEREAS The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal has, by its petition, represented that it was incorporated in 1899 under the provisions of the first chapter of the eighth title of the Revised Statutes of the province of Quebec of 1888 relating to charitable, philanthropic and provident associations, after having operated as an unincorporated charitable society since or about the year 1862;

That the objects of said institution were to provide employment for and to visit the poor, irrespective of age, nationality or denomination, to hold meetings for religious instruction and generally to do whatever might be deemed necessary or expedient for the purpose of attaining the foregoing or analogous objects;

That owing to changing conditions in the city and district of Montreal the said institution has now in effect accomplished the purposes for which it was formed and other agencies have come into being which make adequate provision for the fulfilment of the objects of said institution and its continued operation is no longer necessary;

Que ladite institution a acquis des biens et un actif qui, provision faite pour toutes ses dettes et obligations connues, atteignent globalement une valeur de plus de cent mille dollars;

Que ladite institution a eu, durant plusieurs années, d'étroites relations avec la Montreal Protestant House of Industry and Refuge et la Welfare Federation of Montreal, deux corporations ayant leur siège social dans le district de Montréal et s'y vouant aux œuvres de charité;

Que les membres de ladite Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal, à son assemblée générale spéciale régulièrement convoquée et tenue le 5 octobre 1951, ont convenu à l'unanimité que ladite institution serait liquidée et dissoute et qu'après paiement de toutes ses dettes et obligations elle demanderait l'autorisation législative de donner et transférer aux autres institutions charitables susdites ce qui lui resterait alors de biens et d'actif;

Que ladite institution a en conséquence, par sa pétition, demandé qu'elle soit liquidée et dissoute et qu'il soit disposé tel que susdit de ce qui lui restera de biens et d'actif après paiement de ses dettes et obligations;

Et attendu qu'il est à propos de faire droit à la demande contenue dans cette pétition;

A ces causes, Sa Majesté, de l'avis et du consentement du Conseil législatif et de l'Assemblée législative de Québec, décrète ce qui suit:

**1.** La Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal, corporation régulièrement constituée, avec siège social dans la cité de Montréal, est par la présente loi autorisée et habilitée à céder, transporter et abandonner à la Montreal Trust Company, corporation avec siège social dans ladite cité de Montréal (ou à défaut de son acceptation à la Royal Trust Company, corporation avec siège social dans ladite

That the said institution has acquired certain property and assets which, after provision for all its known debts and obligations, amount in the aggregate to upwards of one hundred thousand dollars in value;

That the said institution has for many years had close relations with The Montreal Protestant House of Industry and Refuge and Welfare Federation of Montreal, both corporations with head office in the district of Montreal and carrying on charitable operations therein;

That the members of said The Protestant Industrial Rooms of the city of Montreal, at a special general meeting thereof duly called and held on the 5th of October, 1951, have unanimously agreed that said institution be wound up and be dissolved and that after payment of all its debts and obligations it seek legislative authorization to donate and transfer all its then remaining property and assets to the other charitable institutions aforesaid;

That the said institution has accordingly, by its petition, prayed that it be wound up and be dissolved and that its remaining property and assets, after payment of its debts and obligations, be disposed of as aforesaid;

And whereas it is expedient to grant the prayer of said petition,

Therefore His Majesty, with the advice and consent of the Legislative Council and of the Legislative Assembly of Quebec, enacts as follows:

**1.** The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal, a body corporate, duly incorporated, with head office in the city of Montreal, is hereby authorized and empowered to assign, transfer and make over to the Montreal Trust Company, a corporation with head office in said city of Montreal (or failing its acceptance to The Royal Trust Company, a corporation with head office in said City of Montreal) herein-

Cession,  
etc., au-  
torisée.

Cession,  
etc., au-  
thorized

cit  de Montr al) ci-apr s d sign e comme "ledit fiduciaire", tous les biens et l'actif de ladite Protestant Industrial Rooms de la cit  de Montr al, en argent ou en nature, en fid commis, pour poursuivre et accomplir les fins suivantes:

a) Payer et liquider toutes les dettes et obligations connues de ladite Protestant Industrial Rooms de la cit  de Montr al, y compris les frais et charges occasionn s par la demande d'adoption de la pr sente loi;

b) Donner, c der, transporter et payer soixante-quinze pour cent de l'actif alors restant de ladite institution (en argent ou en nature)   la Montreal Protestant House of Industry and Refuge, corporation r guli rement constitu e, avec si ge social dans la cit  et le district de Montr al et y poursuivant divers objets charitables, cette donation devant aider   defrayer le co t de la construction d'une annexe   l'hospice-infirmerie de Longue-Pointe dans lesdits cit  et district, appartenant   ladite institution et op r e par elle pour l'accomodation des femmes r sidentes. Ce don doit  tre fait sujet   la condition que les travaux de construction de cette annexe entrepris par la Montreal Protestant House of Industry and Refuge dans un d lai de trois ans   compter de la sanction de la pr sente loi autorisant le don propos , et sujet encore   la condition que, si l'entreprise de ladite annexe   l'hospice-infirmerie n' tait pas commenc e par ladite institution dans ce d lai de trois ans, la somme ainsi donn e   ladite institution par la Protestant Industrial Rooms de la cit  de Montr al devrait  tre vers e par ladite Montreal Protestant House of Industry and Refuge   la Welfare Federation of Montreal, ci-apr s mentionn e, pour son fonds de dotation, et sujet encore   la condition qu'une fois construite l'annexe propos e pour ledit hospice-infirmerie, une plaque convenable serait pos e   l'entr e ou aupr s de l'entr e de cette annexe pour indiquer

after referred to as "the said Trustee", all the property and assets of the said The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal, in cash or kind, in trust, to carry out and fulfil the following purposes:

a. To pay and satisfy all the known debts and obligations of the said The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal, including the costs and charges incidental to the application for the enactment of this legislation;

b. To donate, assign, transfer and pay over seventy-five per cent of the then remaining assets of said Institution (in cash or kind) to The Montreal Protestant House of Industry and Refuge, a body corporate, duly incorporated, with head office in the City and District of Montreal and carrying on various charitable objects in said City and District, such donation to be a contribution to the cost of erecting an addition to the Infirmary Home at Longue Pointe in said City and District, now owned and operated by said Institution, for the accommodation of women residents. This gift is to be made subject to a condition that the work of erecting such addition to said Infirmary Home shall be undertaken by The Montreal Protestant House of Industry and Refuge within a delay of three years following the sanction of this act authorizing the proposed gift, and subject to the further condition that should the commencement of said enterprise of said addition to said Infirmary Home be not undertaken by said Institution within the said delay of three years, then, in that event, the amount so given to said Institution by The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal shall be paid over by the said The Montreal Protestant House of Industry and Refuge to Welfare Federation of Montreal, hereinafter referred to, for its Endowment Fund, and subject to the further condition that upon the erection of said proposed addition to said Infir-

que la Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal a contribué à sa construction.

c) Donner, céder, transporter et remettre les vingt-cinq pour cent restants des biens et de l'actif de ladite Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal alors aux mains dudit fiduciaire, en argent ou en nature, à la Welfare Federation of Montreal, corporation avec siège social dans le district de Montréal, comme addition à son fonds de dotation, sujet à la condition que tout montant ainsi reçu en vertu du présent paragraphe ou du paragraphe b) précédent de l'article 1 de la présente loi, soit indiqué d'une manière distinctive aux archives de ladite Welfare Federation of Montréal comme ayant été donné par la Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal.

Liquidation, etc.

**2.** Avec l'accomplissement du transport et de la cession de ses biens et de son actif audit fiduciaire pour les fins susdites, la Protestant Industrial Rooms de la cité de Montréal est déclarée par la présente loi liquidée volontairement et dissoute.

Entrée en vigueur.

**3.** La présente loi entrera en vigueur le jour de sa sanction.

mary Home, a suitable plaque be placed at or near the entrance to such addition indicating that The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal had contributed to the cost of its erection;

c. To donate, assign, transfer and pay over the remaining twenty-five per cent of such property and assets of said The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal then in the hands of the said Trustee, in cash or kind, to Welfare Federation of Montreal, a corporation with head office in the District of Montreal, as an addition to its Endowment Fund, subject to the condition that any amount so received, either under this or the preceding subsection b. of section 1 of this act, be designated in some distinctive manner upon the records of said Welfare Federation of Montreal as having been given by The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal.

Winding-up, etc.

**2.** Upon the transfer and assignment of its property and assets to the said Trustee for the purposes aforesaid being accomplished, The Protestant Industrial Rooms of the City of Montreal is hereby declared to have been wound up voluntarily and to be dissolved.

Coming into force.

**3.** This act shall come into force upon the day of its sanction.